
  
Protokół Nr XV/08

z obrad XV zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 
z dnia 07.04.2008r.

Przewodnicząca Rady Gminy – p. Krystyna Podgórska otworzyła obrady XV zwyczajnej sesji 
Rady Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność  obrad.
Radnych obecnych było 13.
Radni nieobecni: Dariusz Stasiak i i Jerzy Migas.
Sesję rozpoczęto o godz. 16:00 a zakończono o 17:45.
Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła porządek obrad.

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy.

3. Informacja Wójta Gminy Przywidz z działalności i realizacji podjętych uchwał 
w okresie międzysesyjnym.

4.   Interpelacje radnych.
5.   Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:

1. określenia  warunków i  trybu wspierania  rozwoju  sportu  kwalifikowanego na  terenie 
gminy Przywidz.

2. zmiany uchwały Nr IV/27/2006 Rady Gminy Przywidz w sprawie wyboru członków 
Rady Społecznej Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Przywidzu.

3. odwołania Sekretarza Gminy Przywidz.
4. zasad  korzystania  ze  stołówek  szkolnych  oraz  wysokości  opłat  za  korzystanie  

z posiłków.
5. zasad  dofinansowania  doskonalenia  zawodowego  nauczycieli  w  Gminie  Przywidz  

na 2008 rok.
6. ustalenia  opłaty  za  umieszczanie  reklam,  urządzeń  reklamowo  –  informacyjnych  

na mieniu komunalnym gminy Przywidz.
7. ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie  1 m2   pasa drogowego dróg gminnych,  

dla których zarządcą jest Wójt Gminy Przywidz.
8. określenia  zasad  gospodarowania  nieruchomościami  w  zakresie  nabycia,  zbycia, 

obciążania, użyczania, oddawania w użytkowanie oraz ich wydzierżawiania lub najmu 
na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony.

9. sprzedaży nieruchomości lokalowych położonych w Michalinie wchodzących w skład 
gminnego zasobu nieruchomości.

10. sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości..
11. sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości.
12. sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości.

6.  Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
7. Wnioski i oświadczenia radnych.
8. Zakończenie obrad.

        
Czy są uwagi do porządku obrad – zapytała P. Krystyna Podgórska.
Wójt  Gminy –  p.  Bożena Mielewczyk –  Zawada  wnioskowała  o  zdjęcie  z  porządku obrad  
2 projektów uchwał: poz. 5.4 i 5.8 tj. projekt uchwały w sprawie określania zasad gospodarowania 
nieruchomościami w zakresie nabycia, zbycia, obciążania, użyczania, oddawania w użytkowanie 
oraz  ich  wydzierżawiania  lub  najmu   na  czas  oznaczony  dłuższy  niż  3  lata  lub  na  czas 
nieoznaczony,  ze  względów  techniczno  –  formalnych  oraz  projekt  uchwały  w  sprawie  zasad 
korzystania ze stołówek szkolnych oraz wysokości opłat za korzystanie z posiłków. Zobowiązano 



dyrektorów szkół do przedstawienia Skarbnikowi Gminy ponownej kalkulacji opłat za korzystanie 
z posiłku obiadowego dla pracowników szkół. Prosiła również o wprowadzenie do porządku obrad 
kolejnego projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Przywidz na 2008 rok.
Przewodnicząca Rady Gminy – projektodawcą uchwał jest Wójt Gminy, który ma takie prawo, a 
zatem  przyjmujemy  zmiany  do  porządku  obrad.  Kto  z  Państwa  radnych  jest  za  przyjęciem 
zaproponowanego porządku obrad.
Głosowanie (za – 13 osób)
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie 
gminy Przywidz na 2008r. zaproponowała w pkt 5.13 porządku obrad.
Ad. 2.b. P. K. Podgórska –  do protokołu z ostatniej sesji nie wniesiono uwag, a zatem uważam,  
że protokół przyjmujemy.
Ad.  3.  Wójt  Gminy – przedstawiła  Informacje  Wójta  Gminy Przywidz  z  działalności  realizacji 
podjętych uchwał w okresie międzysesyjnym (w zał.)
Ad. 4. Interpelacja Radnych.
Radny Jerzy Jusiak –  czy Urząd Gminy włączył się do zarezerwowania terenu, czy placu pod 
ewentualną  budowę hali sportowej?
Wójt Gminy –  mamy szansę pozyskać z działania 9.3 z RPO środki na budowę hali sportowej. 
(  Inicjatywy  obywatelskie).  Przy  akceptacji  radnych  można  by  było  taką  halę  wybudować. 
Przewidywana kwota to ok. 100 tys. EURO, resztę musiała by dopłacić gmina. Nad terenem pod 
halę  należało  by się  zastanowić.  Mamy jeszcze  miejsca,  dla  których nie  są  sporządzone plany 
zagospodarowania przestrzennego.
Ad.5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał
W sprawie określenia warunków i trybu wspierania rozwoju sportu kwalifikowanego na terenie 
gminy Przywidz.
Przewodnicząca Rady Gminy – poprosiła wnioskodawcę o zinterpretowanie projektu uchwały.
Wójt  Gminy  –  na  komisji  poinformowałam  Państwa,  że  uległa  zmianie  ustawa  o  sporcie 
kwalifikowanym i gmina ma szansę dotowania zadań z zakresu sportu kwalifikowanego. Ustawa 
zmieniła się pod koniec 2007 roku, dlatego niezbędne jest podjęcie niniejszej uchwały.
Uwag radni nie wnieśli.
Radna Krystyna  Dey  – zastępca  przewodniczącego  komisji  społecznej  –  wyraziła  pozytywną 
opinię  komisji do w/w projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Głosowanie – 13 głosów „za”.
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam że Rada Gminy jednogłośnie przyjęła w/w uchwałę 
(w zał. Uchwałę Nr XV/135/08)
Ad.  5.2.  W    sprawie zmiany uchwały nr  IV/27/2006   Rady Gminy Przywidz  w sprawie  wyboru   
członków Rady Społecznej Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Przywidzu.
Przewodnicząca Rady Gminy – poprosiła o komentarz do w/w projektu uchwały.
Wójt Gminy –  jeden z członków Rady Społecznej GZOZ  złożył rezygnację, w związku z tym 
należy ponownie uzupełnić skład osobowy.
Radna   Małgorzata  Dębska, będąca również  członkiem Komisji Społecznej Rady Gminy, często 
uczestniczyła   w  posiedzeniach  Rady  Społecznej  i  wyraziła  zgodę  na   pracę  w  Radzie.  Rada 
Społeczna GZOZ pozytywnie zaopiniowała kandydaturę p. M. Dębskiej.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  zapytała  czy  radna  Małgorzata  Dębska  podtrzymuje  ochotę 
uczestnictwa w Radzie Społecznej GZOZ?
P. Małgorzata Dębska – tak, podtrzymuję.
P. K. Podgórska – Rada Społeczna zaakceptowała kandydaturę, natomiast do Rady Gminy należy 
podjęcie uchwały. Zapytała radnych, czy  mają inną propozycję?
Nie zgłoszono.
P. Krystyna Dey – przedstawiła pozytywną opinię komisji społecznej do w/w projektu uchwały.
Przewodnicząca R. G. – zapytała, kto z Państwa radnych jest za przyjęciem w/w uchwały?
Głosowanie



Za – 11 osób
Przeciw – 0   osób
Wstrzymujące – 2   osób
Przewodnicząca Rady Gminy –  stwierdzam że Rada przyjęła  w/w uchwałę (w zał.  uchwała  
nr XV/136/08)
Pogratulowała p. M. Dębskiej i życzyła dobrego samopoczucia w nowej komisji.

Ad. 5.3. W sprawie odwołania sekretarza Gminy Przywidz.
Przewodnicząca R. G. – poprosiła p. Wójt o szerszą informację.
Wójt Gminy – 17.03. br. p. Anna Kubiak złożyła rezygnację z funkcji sekretarza, w związku z tym 
został przygotowany projekt uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy – czy ktoś z Państwa radnych w kwestii tej chce dyskutować?
Radni uwag nie wnieśli.
P. K. Dey – komisja społeczna wyraziła pozytywną opinię do w/w projektu uchwały.
P. Jerzy  Jusiak – przewodniczący komisji gospodarczej – przedstawił pozytywną opinię komisji 
gospodarczej do w/w uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy – kto z Państwa radnych jest za przyjęciem w/w uchwały?
Głosowanie
Za – 13 osób
P. K. Podgórska – stwierdzam że Rada Gminy jednogłosnie przyjęła w/w uchwałę (w zał. uchwała 
nr XV/137/08)
Ad.  5.5  – w sprawie  zasad  dofinansowania  doskonalenia  zawodowego  nauczycieli  w  Gminie 
Przywidz na 2008 rok.
Wójt  Gminy  –  corocznie  Rada  Gminy  ustala  wysokość  dopłat  za  kształcenie  nauczycieli,  w 
związku z tym  przedstawiam Państwu  projekt powyższej uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy – czy ktoś z radnych chce dyskutować w temacie tego projektu?
Radni uwag nie wnieśli.
P. K. Dey – wyraziła pozytywną opinię komisji społecznej do powyższego projektu uchwały.
P. K. Podgórska – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Głosowanie
Za – 13 osób
Przewodnicząca  R.  G. –  stwierdzam,  że  Rada  Gminy  przyjęła  uchwałę  (w  zał.  uchwała  
Nr XV/138/08)

Ad.  5.6  –  w  sprawie  ustalenia  opłaty  za  umieszczenie  reklam,  urządzeń  
reklamowo – informacyjnych na mieniu komunalnym gminy Przywidz.
Przewodnicząca Rady Gminy – poprosiła p. Wójt Gminu o komentarz.
Wójt Gminy – Rada Gminy może ustalić stawki za zajęcie 1m kw przez urządzenia informacyjno- 
reklamowe, które nie znajdują się w gminnym pasie drogowym. Wcześniej takiej uchwały nie 
mieliśmy, w związku z tym jest taka propozycja. Dochody z tego tytułu są niewielkie, ale mogą być 
większe. 
Przewodnicząca Rady Gminy – czy ktoś z radnych chce zabrać głos?
Radny Sikorski – mamy tu 2 podobne uchwały. Pierwsza dotyczy ustalenie opłaty za umieszczenie 
reklam, urządzeń reklamowo – informacyjnych na mieniu komunalnym gminy Przywidz.
Innych uwag radni nie wnieśli.
P. Jerzy Jusiak – wyraził pozytywną opinię komisji gospodarczej do w/w uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Głosowanie
Za – 10 osób,
Wstrzymujące – 2 głosy
przeciw - 1
Przewodnicząca Rady Gminy –  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę (w zał. Nr 



XV/139/08).
ad.5.7  w sprawie  ustalenia  wysokości  stawek opłaty  za  zajęcie  1m kw.  Pasa  drogowego dróg 
gminnych, dla których zarządcą jest Wójt Gminy Przywidz.
Wójt Gminy – w ubr. Rada podjęła podobną uchwałę, która mówiła o kwocie za zajęcie 1m kw. 
pasa drogowego. W związku z tym, że należy zaktualizować kwotę, dlatego przedstawiamy projekt 
uchwały..
Przewodnicząca Rady Gminy – czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie?
Uwag radni nie wnieśli.
Przewodniczący komisji gospodarczej – wyraził pozytywną opinię do w/w uchwały.
Pani Krystyna Podgórska – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Głosowanie:
za -12
wstrzymujące – 1
Przewodnicząca Rady Gminy –  stwierdzam, że  Rada Gminy przyjęła  w/w uchwałę.  (  w zał. 
uchwała Nr XV/140/08)

Ad. 5.9 – w sprawie sprzedaży nieruchomości lokalowych położonych w Michalinie wchodzących 
w skład gminnego zasobu nieruchomości.
Wójt Gminy – w Michalinie jest nieruchomość składająca się z 4 mieszkań, z których 3 zostały 
sprzedane  na  rzecz  dotychczasowych  najemców.  Pozostał  1  lokal  składający  się  z  pokoju  
o powierzchni 20m kw. Była propozycja, aby w tym lokalu utworzyć świetlicę środowiskową,  
co nie zostało zaakceptowane przez mieszkańców tego budynku. Mieszkańcy są zainteresowani 
wykupem lokalu.
Przewodnicząca Rady Gminy – czy ktoś z radnych ma pytanie do w/w uchwały.
Radni uwag nie zgłosili.
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna do projektu w/w uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Radni jednogłośnie podjęli uchwałę (w zał. Nr XV/141/08)

Ad. 10 – w sprawie nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości.
Wójt Gminy – wykonano plany zagospodarowania przestrzennego fragmentu wsi Przywidz i tam 
znajdują  się  te  działki.  Jest   uzasadniona  konieczność,  aby  te  działki  sprzedać.  Są  to  działki 
budowlane,  o  charakterze  wielofunkcyjnym.  Tych  działek  jest  19.  Dodatkowo   jedna  działka 
usytuowana jest  po przeciwległej  stronie,  zaś 3  działki  znajdują się  w Pomlewie.  Działki będą 
sprzedawane etapami. Nabywcy 19 działek będą jednocześnie współwłaścicielami drogi. 
Uwag radni nie wnieśli.
Opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała w/w uchwałę pod głosowanie.
Za – 11 osób,
Przeciw – 1 osoba,
Wstrzymujące – 1 osoba.
P. K. Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła uchwałę  (w zał. uchwałę Nr XV/142/08)
Ad.  11  –  w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości  wchodzących  w  skład  gminnego  zasobu 
nieruchomości.
Wójt Gminy – nieruchomość gminna ma w Borowinie 129 m kw.  i przeznacza się ją do sprzedaży 
w celu poprawienia warunków zagospodarowania przyległej nieruchomości.
Uwag radni nie wnieśli.
Opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna.
Głosowanie
Radni jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.
Przewodnicząca Rady  Gminy  –  stwierdzam,   że  Rada Gminy  przyjęła  w/w uchwałę  (w zał. 
uchwała Nr XV/143/08).



Ad.  12  –  w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości  wchodzących  w  skład  gminnego  zasobu 
nieruchomości.
Wójt Gminy – w wyjaśnieniu do uchwały powiedziała, że jest to działka, która w Przywidzu  ma 
175m kw. .
Oddaje się w użytkowanie wieczyste w celu poprawienia warunków zagospodarowania przyległej 
nieruchomości .
Uwag radni nie wnieśli.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała w/w uchwałę pod głosowanie.
Radni jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  stwierdzam,  że  Rada  Gminy  przyjęła  w/w  uchwałę  (w  zał. 
uchwała Nr XV/144/08).
Ad. 5.13 – w sprawie zmiany budżetu gminy Przywidz na 2008 rok.
P.  Skarbnik  –  Maria  Piotrowiak  –  przedstawiła  uzasadnienie  dokonania  zmian  po  stronie 
dochodów i wydatków na 2008 rok. Następnie odczytała projekt uchwały.
Pytań radni nie wnieśli.
P. Jerzy Jusiak – po długich dyskusjach, komisja uznała, że drogę w Pomlewie należy robić, gdyż 
jest to wizytówka gminy i wyrażono pozytywną opinię do w/w uchwały.
Głosowanie
Za – 10 osób
Przeciw – 1 osoba
Wstrzymujące – 2 osoby
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  stwierdzam,  że  Rada  Gminy  przyjęła  w/w  uchwałę  (w  zał. 
uchwała Nr XV/145/08).

Ad. 6 – zapytania i wnioski mieszkańców gminy Przywidz.

P. Wojciech Etmański – zgłosił 2 sprawy. Pierwsza dotyczy zapytania na sesji odnośnie wydania 
decyzji  –  kto  dał  zgodę  na  wycinkę  drzew  w  Trzepowie  przy  ulicy  Mestwina.  Nie  otrzymał 
odpowiedzi  do  dnia  dzisiejszego.  Przeczytał  na  strojnie  internetowej,  że  Pani  Wójt  skierowała 
sprawę do Policji, czy to znaczy że Pan Jaworski nie miał zgody na wycięcie drzew?
Przypomniał,  że  jest  radnym  powiatowym  i  jeśli  ma  zaproszenie  to  za  pośrednictwem  Pani 
Przewodniczącej prosił o dopilnowanie udzielenia przez Panią Wójt pisemnej odpowiedzi.
Druga  sprawa  –  przypomniał,  że  jest  pełnomocnikiem  Wojewody  przy  Radzie  Społecznej 
Gminnego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej.  Zaproszenia  na  spotkanie  Rady  Społecznej  GZOZ 
otrzymuje Pan Etmański telefonicznie w przeddzień spotkania o godzinie 14:00 – 15:00. Jest osobą 
zajętą  i  nie  może  przybyć na  te  spotkania  chociaż  chciałby  uczestniczyć.  Myślę,  że  tu  jest  to 
traktowanie  Urzędu  Wojewody  przez  Wójta  Gminy  albo  przez  członków  Rady  Społecznej. 
Stosowne  pismo  napiszę  też  do  Wojewody.  Chcę  poinformować  mieszkańców,  że  nie  mogę 
uczestniczyć w RS GZOZ.
Wójt  Gminy  –  Szanowny  panie  Radny  Powiatowy.  Chciałam powiedzieć,  że  została  wysłana 
informacja z Urzędu Gminy, która informowała Pana, że  wszystkie osoby, które zgłaszają pytania 
na sesji do Wójta i do Radnych, znajdą  odpowiedź na stronie internetowej. Przypominam sobie 
osobiście,  że podpisywałam do Pana  odpowiedź na piśmie. Za działania poczty nie odpowiadam, 
bardzo przepraszam. Odnośnie drugiego pytania była odpowiedź, że sprawa poszła na Policję i 
Policja zajmuje się sprawą nielegalnej wycinki drzew.
Jeśli chodzi o kolejną  kwestię, to informuję Pana, że po raz pierwszy taki przypadek miał miejsce. 
Zawsze staramy się z kilkudniowym wyprzedzeniem do Państwa dzwonić. Teraz było tak, dlatego 
ponieważ złożyłam do Pani Przewodniczącej projekt uchwały i dotyczy uzupełnienia składu Rady 
Społecznej GZOZ .  W związku z tym poprosiłam pracownika który jest odpowiedzialny za obsługę 
Rady Gminy, aby zadzwonił telefonicznie i poinformował o spotkaniu . Jeśli Pana uraziłam albo 
przeszkodziłam w Pana działaniach, to serdecznie przepraszam. Na pewno to się więcej nie 



powtórzy. 
P. Wojciech Etmański – chciałem wyjaśnić, że na ostatnie 3-4 spotkania otrzymałem informacje 
telefoniczne . Zaproszenia na spotkania powinny być wysłane listem poleconym lub 
za potwierdzeniem odbioru.
Przewodnicząca Rady Gminy – nie umiem Panu powiedzieć jak było wcześniej, ale zajmą się tą 
kwestią i następne zaproszenie otrzyma Pan za potwierdzeniem odbioru.
P. Andrzej Steege – jutro złoży pismo do biura rady, natomiast dzisiaj chciałby zapoznać 
uczestników sesji z tym pismem. Nie zgadza się z takim trybem powoływania członków do Rady 
Społecznej oraz podobnie jak Pan Etmański z terminem powiadamiania członków o posiedzeniach 
Rady Społecznej. Zwróci  się do radnych o wyrażenie opinii do projektu Regulaminu Rady 
Społecznej GZOZ . Taki regulamin powinien być utworzony, bo do tego obliguje ustawa o 
zakładach opieki zdrowotnej a także punkt 10 Statutu Gminy. Pani Wójt zaproponowała mi, abym 
opracował regulamin. Poinformował, że taki projekt regulamin przygotował i złoży go na ręce 
radnych, aby Rada mogła wyrazić swoją opinię w tym temacie. 
Zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącej Rady – Rada Społeczna GZOZ  w styczniu 2007 roku 
podjęła uchwałę odnośnie uchwalenia Statutu. W tej uchwale w art.8 zgłoszono, że Rada Społeczna 
składa się z 7 osób, w tym 5 osób wybranych przez Radę Gminy i 2 osób pełniących tę funkcję na 
mocy innych przepisów. W oryginale uchwały, którą podjęła Rada Gminy w lutym 2007 r. czytamy, 
że Rada składa się z 5 osób, w tym 3 wybieranych przez Radę Społeczną. W związku z tym zadał 
pytanie: z ilu członków składa się Rada Społeczna? Ilu członków reprezentuje Radę Gminy 
Przywidz?
Przewodnicząca Rady Gminy – nie jest to dla nas nowy temat, komisja społeczna dyskutowała o 
tym i jest zapoznana z treścią. Może zabierze głos ktoś z członków komisji społecznej? Nie widzę, 
rozumiem, że występ publiczny jest dyskomfortem. 
Przypomniała, że pierwszą uchwałę Rada Gminy podjęła na podstawie funkcjonującego wówczas 
statutu, w myśl, którego Rada powoływała 5 członków do listy osób zgodnie z zapisem w statucie. 
W między czasie statut uległ zmianie i w tym artykule, tak jak Pan czytał Rada powołuje 3 
członków. Rozumiem, że Pan ma wątpliwość, czy dzisiejsze dokoptowanie  do liczby 5 
powoływanych członków komisji jest zasadne, czy też nie? Krakowskim targiem, by nie uchybić 
miejscowemu prawu, a uchwały podjęte przez Radę są tym i zanim ta Społeczna Rada skończy 
kadencję, sądzę że Państwo przeżyją i przetrwają        w spokojności w zgodzie ten zwiększony 
skład osobowy, niż mówi statut. Dzisiejszą uchwałą uzupełniliśmy ten 5 osobowy skład 
powoływany przez Radę.
P. Andrzej Steege – czy nie trzeba zmienić uchwały i nanieść poprawki do statutu?
Radca prawny – spotkałem się z tym problemem w aspekcie prawnym. Muszę Państwu 
powiedzieć, że gdyby ściśle przestrzegać prawa, należałoby uszanować uchwałę ostatnią, która 
mówi o 5-osobowym składzie. Niemniej jednak doszliśmy do wniosku, że ciało społeczne o 
charakterze doradczym im więcej liczy sobie osób jest bardziej przydatne.  Uznaliśmy, że skoro 
była uchwała co do wyboru pierwszej Rady Społecznej w składzie 7-osobowym , nie będzie 
naruszeniem prawa, a w każdym razie naruszeniem dobrych obyczajów, aby utrzymać skład tej 
Rady w pierwszym przyjętym przy wyborze , składzie 7-osobowym. To po prostu działa na korzyść 
demokracji i kontroli doradztwa i współpracy w tym zakresie. 
Radna Małgorzata Dębska – od 15 miesięcy jestem radną. Jest to moja pierwsza kadencja i od nie 
dawna jestem sołtysem. Obserwuję od 15 miesięcy każdą sesję i zastanawiam się nad jedną rzeczą. 
Większość z Państwa nic nie mówi a tylko część ma zawsze jakieś wątpliwości i zarzuty wobec 
Pani Wójt. Nie można sobie tylko stać i rzucać kłody pod nogi, 
bo nie myli się ten który nic nie robi. Podziękowała Pani Wójt za wspaniałą hydrofornie w Nowej 
Wsi w szczególności zaś, o czym Państwo doskonale wiedzą została wyremontowana remiza i 
mamy zakupione komputery, biurka, do tego będą Panie, które będą prowadziły zajęcia. Również 
chciała bym podziękować Pani Wójt, młodzież, która jak 
tylko mogła w tym remoncie pomogła. Bardzo serdecznie Pani Wójt dziękujemy, za to wszystko co 
zrobiła dla naszego sołectwa.



P.  Zbigniew Elwart  –  13.02.08  złożył  pismo do Pani  Wójt  o  udostępnienie  kserokopii  faktur 
odnośnie  Bulwaru  Nadjeziornego.  Do  07.04.08  nie  otrzymał  odpowiedzi.  Otrzymał  tylko 
odpowiedź uwzględniającą liczby. Mnie nie o liczby chodziło. Chodziło mi o kserokopie faktur 
potwierdzające wydatki . Taki był wniosek.
Drugie  pytanie  –  odnośnie  drogi  na  Kozią  Górę.  Czy  droga  ta  będzie  wykonana  w  całości  
z chodnikiem, czy chodnik będzie tylko w obrębie szkoły?
Wójt Gminy – odpowiadając na pana I – pytanie, przypominam że w tym piśmie była informacja, 
że zapraszam Pana do Urzędu Gminy i  może Pan zobaczyć wszystkie faktury związane z tym 
tematem. W ramach oszczędności nie będziemy tyle dokumentów kserować. Taka jest nasza prośba. 
Natomiast  
co  do  zasady,  odpowiadam na  piśmie  na  pytania,  również  zapraszam  mieszkańców  w  środę  
do Urzędu, kiedy Wójt przyjmuje interesantów. Odpowiem panu na pytanie, myślę, że nie wywoła 
on  kolejnych  pytań.  Będziemy tylko  budowali  namiastkę  chodnika  od  drogi  wojewódzkiej  do 
szkoły w celu zagwarantowania bezpieczeństwa dzieci.
Przewodnicząca Rady Gminy –  w uchwale jest zapis: 908 metrów bieżących drogi i chodnik o 
długości 70 mb.
P. Zbigniew Elwart – czy to poprawi bezpieczeństwo dzieci chodzących z Koziej Góry do szkoły 
do  Pomlewa.? Bo ja uważam w tym momencie, że samochodów coraz więcej jeździ i nasuwa się 
pytanie:
Czy ta droga jest dla mieszkańców Koziej Góry, czy dla ludzi którzy jeżdżą do „Koziego Grodu”?
Ta droga bezpieczeństwa dla dzieci nie poprawi. Dzieci będą chodzić nadal ulicą.
Radny  Jerzy  Jusiak  –  również  miał  wiele  wątpliwości  co  do  tej  drogi,  kontaktowano  się  
z projektantem. Wycenę zebrano z 4 przedsiębiorstw w/g projektu te 908 m drogi, w którym jest 
5  m droga asfaltowa z poboczem dwustronnym po 1.5 m z tłucznia,  do tego 2,5 m chodnik,  
w którym jest ścieżka rowerowa, wszystko to w/g kosztorysu inwestorskiego miałby kosztować 
około  1.300.000  zł.  Urząd  Gminy  poprzez  firmy  wykonujące  roboty  uzyskał  taką  wycenę. 
Stwierdziliśmy jako rada, że nas w tej chwili nie stać, abyśmy zainwestowaliśmy 1.300.000 zł,  
ze  względu  na  to  że  Pomlewo  niedługo  będzie  miało  około  1000  mieszkańców,  uznaliśmy  
że tę drogę trzeba zrobić,  Wybraliśmy wariant  pośredni,  taki  na który nas w tej  chwili   stać,  
tzn. bezpieczeństwo dzieci, chodnik do boiska szkolnego, bezpieczna droga z jednym poboczem. 
Sam chodnik ze ścieżką rowerową i pozostałe – 400.000 zł + wykup działek.
P. Zbigniew Elwart –  15 miesięcy jak Pani Dębska mówiła trwa kadencja Rady. Zwrócił  się  
do  radnego  z  Trzepowa  z  pytaniem  czy  zrobił  zebranie  z  mieszkańcami?  Czy  informował 
mieszkańców o przebiegu tej kadencji.
Radny Jacek Krefft – uczestniczy w radzie sołeckiej, w zebraniach sołeckich.
Przewodnicząca Rady Gminy – czy można tą konwersację przenieść poza obrady sesji.
P. Lucjan Kotyński – złożyłem 13.02.08 w Radzie Gminy zapytanie dotyczące pisma z dnia 29.03. 
o dotację na torbę ratunkową dla GZOZ w Przywidzu. Do dzisiaj  brak odpowiedzi dlaczego?  
Na stronie internetowej Urzędu Gminy ukazał się komunikat w sprawie kontroli i dozoru wkładów 
kominowych oraz instalacji energetycznych. Czy właściciel objął też budynek przy ul. Cisowej 4. 
Do tej pory nie mam odpowiedzi. Również nie mam odpowiedzi na pytania kiedy nastąpi poprawa 
nawierzchni  ulicy  Łokietka  w  Przywidzu.  Poza  tym  w  związku  ze  skargą  którą  wysłałem  
do Wojewody 18.03.08  i  otrzymałem odpowiedź  od  Wojewody,  że  skarga  będzie  rozpatrzona  
na dzisiejszej sesji. Miała być oceniana przez radnych.
Przewodnicząca Rady Gminy – Rada została zapoznana ze skargą Pana. Z datą 04.04.08 wpłynęło 
pismo  od  Wojewody  Pomorskiego  łącznie  z  załącznikiem  –  Pana  skargą.  Wojewoda  prosi  o 
podjęcie uchwały w podmiotowej sprawie i Rada dopiero się tym zajmie, a dzisiaj mamy 07.04.08 
ustawa nie precyzuje terminu kiedy Rada ma się skargą zająć.
P. L. Kotyński – na najbliższej sesji, Wojewoda wskazał.
Przewodnicząca Rady Gminy – będziemy rozmawiać, ale na pewno Pana zaspokoimy.
P. J. Borkowski – podobną skargę złożył do Wojewody co pan Radny Powiatowy. Złożył skargę do 
Wojewody Pomorskiego. Odczytał  skargę:  Wnoszę skargę na sposób i  terminowość udzielania 



informacji publicznych przez Wójta Gminy Przywidz
1. nieterminowe udzielenie odpowiedzi – odpowiedź otrzymałem 14.03.2008r. tj. 31 dni po 

zadaniu pytania.
2. lekceważący  stosunek  do  mojej  osoby,  odpowiedzi  wymijające,  niezgodne  z  zadanymi 

pytaniami, co może wskazywać na próbę zatajania faktów. Wnoszę o ponowne udzielenie 
mi odpowiedzi w sposób rzetelny i zgodny z pytaniami.

Przewodnicząca Rady Gminy – również wpłynęło pismo Wojewody odnośnie Pana skargi. Będzie 
ona przedmiotem obrad obu komisji.
P. J. Borkowski – wnoszę skargę na brak udzielanych informacji publicznych przez Wójta Gminy 
Przywidz  zadanych  przeze  mnie  na  sesji  Rady  Gminy  w  dniu  27  lutego  2008  roku.  Brak 
odpowiedzi na zadane pytania jest lekceważeniem mojej osoby jako mieszkańca tej Gminy.
Wnoszę o ponowne udzielenie mi odpowiedzi w sposób rzetelny i zgodny z pytaniami.
Pytania złożył na piśmie.
Przewodnicząca Rady Gminy – poprosiła prawnika co do odpowiedzi na stronie internetowej.
Radca Prawny – czas postępuje i ustawa o dostępie do informacji publicznej wskazuje źródło jako 
podstawowej informacji również odpowiedzi na pytania radnych i mieszkańców, żeby one miały 
charakter  publiczny,  dostępny  jak  najszerzej,  żeby  były  umieszczone  na  stronie  internetowej.  
W związku z tym jeśli Pana to nie satysfakcjonuje, to musi Pan się do tego odnieść ponownie,  
bo wykonanie obowiązku dostępu do informacji następuje  poprzez zamieszczenie odpowiedzi  
na pytania na stronie internetowej.
P. J.  Borkowski –  czy złożenie informacji  ma być na piśmie,  to jest  nierównoznaczne z tym  
że ma być na stronie internetowej?
Radca Prawny – nie widzę powodu żeby nie powtórzyć tej prośby, jeśli Pana to nie zadowala, jaki 
jest problem żeby zapoznać się z tą odpowiedzią.
Przewodnicząca Rady Gminy – Pan złożył pytania na piśmie i zapewniam Pana, że otrzyma je na 
piśmie.
P. L. Kotyński – pytanie do Pani Wójt skierowane. Czy Pani Wójt wie, jaka jest niższa płaca brutto 
w Polsce, obowiązująca w Polsce od 01.01.2008r. Jeśli nie, to dopowiadam 1126 zł, a ustala się 
wynagrodzenie miesięczne dla dyrektora GZOZ w Przywidzu w wysokości 1000 zł, powiększone 
o 100 zł czyli 1100 zł. Mam najniższą płace jako dyrektor zakładu, gdzie dyrektor GOK ma brutto 
3600 zł.
Wójt  Gminy  –  to  nie  jest  pana  zasadnicze  wynagrodzenie,  to  jest  dodatek  funkcyjny.  Pana 
wynagrodzenie zasadnicze jest o wiele większe niż dyrektora GOK – u.
P. L. Kotyński – pani Wójt, pani wie, że to jest zakład samodzielny i nie podlega  budżetówce.  
To nie  jest  dodatek  funkcyjny.  Natomiast  dyrektor  samodzielnego zakładu podlega  pod ustawę 
kominową, tam nie ma dodatku funkcyjnego. Są dwie umowy: umowa z dyrektorem i umowa jako 
lekarz a nie łącznie razem.
P. Z. Elwart – czy działki w Przywidzu będą sprzedawane jako nieuzbrojone?
Wójt Gminy – te działki są częściowo uzbrojone. Proszę przyjść do Urzędu Gminy, jeżeli jest Pan 
zainteresowany sprzedażą działki i uzyska Pan wiele informacji.
Wójt Gminy –  złożyła  oświadczenie o  treści:  „  Pomijając  moim zdaniem bezzasadne zarzuty, 
motywujące grupę mieszkańców do zwołania referendum i odwołania mnie ze stanowiska, uznaję 
za  konieczne  poinformowania  Państwa,  że  nieznane  mi  z  nazwiska  osoby,  pod  pretekstem 
informowania mieszkańców w trybie referendalnym, rozgłaszają i publikują informacje sprzeczne z 
faktami, naruszające nie tylko moje dobra osobiste, ale również organ Gminy jakim jest Wójt.  
W szczególności  nie  prawdą  jest,  że  jestem  wzywana  na  przesłuchanie  do  Centralnego  Biura 
Antykorupcyjnego. Urząd ten jedynie wystąpił z prośbą o przedłożenie dokumentów związanych 
z budową schodów w Przywidzu. Przedkładając powyższe oświadczenie, oczekuję zrozumienia, że 
działania  opozycji  są  nieprawdziwe,  nieuczciwe  i  tendencyjne,  wypaczone  nie  tylko  w  tym 
wypadku.
Ad. 7 – wnioski i oświadczenia Radnych.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  złożyła  podziękowania  tym  wszystkim,  którzy  w  okresie 



przedświątecznym  składali  życzenie  świąteczne  przesyłając  je  do   Rady.  Jednym  z  wielu  był 
Przewodniczący Rady Powiatu P. Rzaniecki, stali w uczuciach sympatycy przedstawiciele Polskich 
Kombatantów, Pani Wójt i dyrektorzy szkół. Za ciepłe słowa serdecznie dziękujemy.
P. M. Dębska – zaproponowała, aby raz w tygodniu radni mieli dyżury.
Przewodnicząca Rady Gminy – przypomniała, że przewodniczący komisji mają dyżury w każdą 
środę.
Ad. 8 – Przewodnicząca Rady Gminy zakończyła obrady XV zwyczajnej sesji Rady Gminy.

Na tym protokół zakończono.

Protokowała:
Gabriela Pożoga


